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Referat af forældrerådsmøde –  

Onsdag den 27. november 2024 fra 16:45 -18:18 i Natur og Skov-

børnehuset 
 
Ledelsen:   Peter Cornelius Pedersen  

    

Medarbejder repræsentant:  Jonna Jørgensen (Afbud), Laila S. Ehlers & Charlotte Kjær  

 

Formand:   Amanda G. Bysted 

 

Næstformand:   Jens Søllested Vinther (Afbud) 

 

Medlemmer:  Rebecca W. Svendsen (Afbud) 

   Jaqueline S. Overgaard  

   Rikke Marie Christiansen 

 

Suppleanter:   Frédérique E. J. Bellec 

   Louise Dybeck 

       Mie Boye Rasmussen (Afbud) 

 

 

 Dagsorden: Referat 
1.   

Valg af ordstyrer  

(fast punkt) 

 

 

Rikke 

2.   

Godkendelse af referatet og 

dagsorden (fast punkt) 

 

 

 

Godkendt. 

 

Der er vedhæftet/indsat sidst i dette referat, 2 forslag fra foræl-

drepostkassen. 

 

 

3.   

- Madordning (fast punkt) 

 

- Opfølgning på økonomien og 

ansættelsesforhold. 

 

 

 

 

Der er brugt vikar i køkkenet pga. sygdom hos køkkenpersonalet, 

det vil påvirke slutresultatet for madordningens økonomi. 

Et estimeret slutresultat vil være på ca. minus 20.000, - (det er 

inkl. overskuddet fra 2023 på 9.914, - kr.) 
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Renginars midlertidig ansættelse slutter ved udgangen af året. 

Mortens timetal kan øges fra 30 timer/uge til 34 timer/uge til og 

med juni 2025 (når de kommende skolebørn stopper, og der 

kommer et dyk i børnetallet), Mortens forøgelse af tid gør at han 

bedre kan nå opvasken, nu hvor Renginars stilling slutter. 

 

4.   

- Nyt fra børnehuset / persona-

let (fast punkt) 

 

- Vuggestuens ønske om rum-

ændring af grupperummet. 

  

 

- Vi får en pædagogstuderende (første praktik) til februar 2025. 

Den studerende skal være i vuggestuen og Sisse skal være prak-

tikvejleder. 

- Carinas stilling forlænges et år mere (i 2025), der arbejdes sta-

dig på en fastansættelse. 

- Karoline går ned i tid i en periode på 3 mdr. 

Når børnetallet stiger på Svanestuen, vil Vinie igen have timer i 

begge børnehavegrupper. 

- Hanne er stoppet på pædagoguddannelsen. Ida er dog stadig 

vikar i huset til udgangen af året, da Peter havde lovet hende ti-

merne ifm. Hannes uddannelsesperiode. Idas timer om mandagen 

vil ligge i vuggestuen.  

- Ombygningen i vuggestuen er faldet på plads, i stedet for en 

foldedør, bliver det en fast væg med døre der sættes i, en bedre 

og billigere løsning. Ombygningen kommer til at kost 120.000, - 

kr. projektet igangsættes januar 2025. 

Mens byggeriet står på, vil vuggestuen benytte Svanestuen. 

I forbindelse med ombygning af vuggestuen, kommer der en ny 

gruppeopdeling i vuggestuen, således at der etableres 2 vugge-

stuegrupper med børn i alder 0-3 år i hver gruppe. Det betyder at 

der ikke vil være et skift for barnet ved 2-årsalderen, som i dag, 

hvor det så rykkede op i den ”Ældste gruppe”. 

Når ombygningen er færdig, vil de 2 vuggestuegrupper have base 

på hver deres stue i vuggestuen. Der kommer mere information 

ud til vuggestueforældre engang i januar mdr. 

 

Der er indkøbt nye trækasser til garderoberne pga. brandtilsyn. 

Forældreønske at mors og fars navn kommer til at stå på barnets 

billede på kassen i garderoben. 

 

Nyt far Svanestuen: 

Vi har fået mange nye børn, vi er snart oppe på 20 børn. 

Mange små 3-årige. 

Vi holder pause med Filur her i december mdr. 

NAVADA, Rul 3 (som Laila og Jonna er med i) afsluttes her i 

januar 2025. 

Vi starter LæseLeg op til januar. 

 

Nyt fra Mariehøns: 

Vi har også indkørt mange nye børn. 

Vi glæder os til at blive 2 stuer, hvor vi er flere der indkører nye 

børn. 

Spændende med ny struktur på stuen her i det nye år. 
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Snak om forventninger til forældrerådet ift. forældrekaffe mm. 

 

5.   
- Nyt fra formanden / næstfor-

mand  

(fast punkt) 

 

Referat af bestyrelsesmødet 

den 25. november 

 
 

 

Amanda giver et referat af mødet. 

 

Se referatet 

6.   

- Evaluering af forældrear-

bejdsdagen den 25. oktober. 

 

 

Stor tilslutning. 

 

Hyggeligt, det giver meget at man bedre kan lære hinanden at 

kende. 

 

Det kunne være godt med en prioriteringsliste evt. til næste gang. 

 

Man kunne også  på en arbejdsdag gøre hovedrent indendørs. 

 

En god måde at snakke sammen på, når man arbejder sammen. 

  

7.   

- Opfølgning på Børnehusets 

arbejde med de 3 fokuspunkter 

fra Tilsynet 2023 

 

1) Dannelse og børneperspek-

tiv - Børnene som fortællere 

 

 

 

2) Legens betydning 

 

 

3) "Alle børn føler at der er en 

voksen der godt kan lide dem" 

 

 

 

 

 

 

Vi har set på hvor børneperspektivet kan komme i spil i hverda-

gen. Der har været fokus på stuernes morgen samling, samt    

diverse aktiviteter i små grupper, hvor det enkelte barn bedre kan 

komme til orde. 

 

Vi har arbejdet med arousal regulerende lege. Vi har haft fokus 

på voksen initieret lege og den fri leg.  

 

Vi har arbejdet med relationsmatrix modellen, for at sikre os at 

alle børn har en nær og tæt relation til et personale. Det giver 

samtidig et billede af hvor vi, som personale skal gøre en ekstra 

indsats ift. vores relation til det enkelte barn.  

  

8.   

- Nyt fra projekt NAVADA  

 

 

NAVADA, Rul 3 (som Laila og Jonna er med i) afsluttes her i 

januar 2025. 

Jonna og Laila har haft fokus på børnenes selvbestemmelse. At 

følge barnets spor og langsom pædagogik. 

 

Efter Rul 3, kommer der en pause på 10 mdr., hvor forskerne 
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skal bearbejde alle den data der er indsamlet fra de 3 Rul. Deref-

ter skal vi i gang med at udarbejde en Certificering. 

I det nye år skal personalet holde en pædagogisk dag omkring 

NAVADA.  

 

9.   

- Opfølgning fra sidst 

(fast punkt) 

 

- Brug af kalenderen i AULA 

 

 

 

- Evt. ønsker til kommende 

forældrearrangementer. 

 

 

 

Peter er begyndt at bruge kalenderen, opdager dog til mødet i dag 

at det han har lagt ind, kan kun ses af ham selv. Tingene skal 

lægges ud på børnehusets kalender. 

Kunne man have en forældre aktivitet evt. en lørdag på legeplad-

sen, hvor man kunne låne legepladsen /bålpladsen og toiletterne. 

Det kunne evt. være bare for forældrene uden personale. 

Til sommerfesten kunne man evt. have nogle af de lege, som 

børnene leger til hverdag. Tovtrækning mm. 

Forældrearbejdsdag. 

Der er et ønske om at Børnehuset nedskriver hvad der forventes 

at forældrerådet f.eks. at praktiske opgaver ved forældrekaffe 

mm. 

Personaleønske at forældrerådet vil stå for den fælles sang til 

Julefesten/Lucia. Louise (Pelvins mor) vil gerne synge for. 

10.   

- Forældrepostkassen 

(fast punkt) 

 

 

Der er 2 forslag i forældrepostkassen.  

(Forslag til træbehandling) og (indførelse af hyggetime) Forsla-

gene skannes ind og vedlægges referatet. 

Forslagene blev drøftet. Ift. træbehandling, er der købt noget 

specifik træbeskyttelse, da vores legeredskaber er Robinitræ. 

Man kan evt. bruge linolie til bord-bækkesæt, så børnene kan 

være med der. 

Ift. hyggetime, så har børnehaven en stille stund om eftermidda-

gen, hvor der læses historie, men børnene spiser eftermiddags-

mad. Fint forslag, man kan tænke ind i det daglige pædagogisk 

arbejde. 

11.   

- Datoer for møder i 2025 

 

 

 

Mandag den 20-01-2025 

Tirsdag den 08-04-2025 

Onsdag den 18-06-2025 

Torsdag den 28-08-2025 

Mandag den 17-11-2025 
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12.   

- Evt.  

(fast punkt) 

 

Intet. 

 

 

 

 

 
 Tilstede ved mødet: 

underskrift 

Fraværende:  
(har efterfølgende læst/godkendt 

referatet) 

underskrift 

Peter Cornelius Pedersen 

 

  

 

Jonna Jørgensen   

Laila S. Ehlers   

 

Charlotte Kjær   

Amanda G. Bysted   

Jens Søllested Vinther   

Rebecca W. Svendsen   

Jaqueline S. Overgaard   

  Rikke Mari Christiansen 

 

  

Frédérique E. J. Bellec   

Louise Dybeck 

 

  

Mie Boye Rasmussen   

 

 

 

Punkter til næste møde: 

 

 
Dato:   

 

 

Mandag den 20. januar 2025  
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BILAG 

 

Forældreforslag, som lå i forældrepostkassen: 
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